

RCMP Eagle Feather Protocol:

This initiative is to provide guidance on the use of the Eagle Feather within Indigenous Communities of Nova Scotia. As background, the Eagle symbolizes: respect, honour, humility, truth, love, strength, courage, and wisdom. Indigenous spirituality believes there is a direct connection between the Eagle and the Creator. The Eagle Feather can be held when swearing or affirming an oath, or providing an affidavit or statement.

When a client is swearing or affirming with the Eagle Feather have them say the following:

"This eagle feather symbolizes our direct connection to the Creator for my people and I hold it in the spirit of honour and the truth. All my relations."

Eagle Feather Protocol

- The red case symbolizes protection and healing and includes: a beaded Eagle Feather, a copy of the affirmation, Department of Natural Resources permit and Divisional policy.
- The Eagle Feather will be maintained by the NCO i/c in the protective case and accessible by all employees.
- Use of the Eagle Feather by a client under the influence of alcohol or drugs should be avoided but is allowed under exigent circumstances
- The Eagle Feather should be cleansed/blessed in a smudging ceremony by an Elder if exposed to alcohol/illegal drugs, otherwise smudged once a year by an Elder.



Plume d'aigle - Protocole de la GRC

La présente a pour but de fournir des conseils sur l'utilisation de la plume d'aigle au sein des collectivités autochtones en Nouvelle-Écosse. L'aigle est un symbole de respect, d'honneur, d'humilité, de vérité, d'amour, de force, de courage et de sagesse. Dans la spiritualité autochtone, il y a un lien direct entre l'aigle et le Créateur. Un client peut tenir une plume d'aigle lorsqu'il prête serment, fait une affirmation solennelle ou fait un affidavit ou une déclaration.

Lorsqu'un client prête serment ou fait une affirmation solennelle avec la plume d'aigle, il faut lui demander de prononcer les mots suivants :

« Pour mon peuple, cette plume d'aigle est un symbole de notre lien direct avec le Créateur et je la tiens dans l'esprit de l'honneur et de la vérité. À toutes mes relations. »

Protocole sur l'utilisation de la plume d'aigle

- L'étui rouge symbolise la protection et la guérison et contient une plume d'aigle ornée de billes, une copie de l'affirmation, un permis du ministère des Ressources naturelles et la politique divisionnaire.
- La plume d'aigle doit être conservée par le s.-off. resp. dans l'étui protecteur, et tous les employés doivent y avoir accès.
- Il faut éviter de permettre à un client ayant consommé de l'alcool ou des drogues illicites d'utiliser la plume d'aigle sauf dans des situations urgentes.
- La plume d'aigle doit être purifiée ou bénie par un aîné autochtone dans le cadre d'une cérémonie de purification si elle est exposée à l'alcool ou à des drogues illicites. Autrement, il suffit de la faire purifier par un aîné une fois par an.

Exhibit: National Inquiry into Missing and
Murdered Indigenous Women and Girls

Location/Phase: Part 2 Regina

Witness: Dee Stewart

Submitted by: Anne Turley

Add'l info: P02P02P0301

Date: JUN 27 2018

Initials

I/D

Entered

63

98



Tel-koqqwajeyut Kitpuey Pi'kun Wjit Nuji-kla'qa'lua'tijik

Ula kinu'tmaqn kis-wikasik wije'wasiktn wjit ta'n tel-we'wa'tij L'nu'k Mi'kma'kik kitpue'k pi'kunk. Ula kina'matnewey wjit Kitpu: Kitpu kaqamit wjit kepmite'taqn, kettlewo'qn, wenqwajite'teken, koqqwaja'taqn, ksalsuti, melkita'suaqn aqq nsituo'qn. L'nu'k teli-ktlamsitasultijik Kitpu aqq Kisul'kw nestatijik. Kitpuey pi'kun kis-klapjimk ta'n tujiw wen elui'tmasij, kisna ika'toq elui'tmasuti kisna elui'tmasit teliaq ta'n teluet.

Ta'n tujiw wen ika'toq elui'tmasuti kisna elui'tmasit teliaq ta'n teluet pipanim klapjin Kitpue'l Pi'kun aqq tluen:

"Ula Kitpu w'pikun'ml telite'sitasit toqwa'luksiek Kisulk'al wjit msit Mi'kmaq, aq kelnik ula pikun wjit kekmite'taqn aq teliaq'ewey. Msit No'kmaq."

Tel-koqqwajeyut Kitpuey Pi'kun

- Mekwe'k lisqeiknkji'j kaqamik wjit ikalsuti aqq nepisimk aqq wiaqtek: elapska'tasit kitpuey pi'kun, napuikaqnn elui'tmasimk, Asite'lsuti wejiaq Wskitqamuey Mtmo'taqney aqq ta'n telapukuek wije'wmu'k.
- Nikanus tli-ankweywatal Kitpue'l Pi'kun lisqeiknkji'j-iktuk aqq msit lukewinu'k kis-we'wa'tital nuta'tij.
- E'weketasij Kitpu w'pikun'ml elmiaq skijinu ketkiej puktewi'jk aq winjik n'pisun'iktuk na mu asite'tasinuk, katu kisweka'tal elmiaq ejela'taqnik.
- Amujpa waqma'lut Kitpuey Pi'kun Pekitnmatimk nikana'toq kisiku elmiaq we'waj wen a'qatapit kisna kepaqsi-wsuo'toq mpisun, kisna te's newtipunqek ika'q.



136 Exhibition St.
Kentville, Nova Scotia
B4N 4E5

PROTECTED WILDLIFE POSSESSION PERMIT

Pursuant to Section 50(1) of the Wildlife Act this permit authorises the Royal Canadian Mounted Police "H" Division to possess twenty (20) Bald Eagle (*Haliaeetus leucocephalus*) feathers for the purpose of providing Mi'kmaq community members with the opportunity to practice traditional customs when providing sworn statements under oath.

Terms and Conditions:

1. The feathers are not to be sold, bartered or traded to another division, group or individual.
2. Damaged or lost feathers may be replaced by first contacting the Director of Wildlife.
3. A copy of this permit shall be kept with each feather.

A handwritten signature in blue ink that appears to read "Bob Petrie".

Bob Petrie
Director of Wildlife

A handwritten date in blue ink that appears to read "Aug 12, 2017".

Date

cc Area Supervisors
 Regional Biologists
 Regional Enforcement Coordinators

